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1. Bendra kompetencija, įsipareigojimai Europai ir asmeninis nepriklausomumas 

Kuriuos savo asmeninės kvalifikacijos ir patirties aspektus išskirtumėte kaip itin tinkamus tapti Komisijos nare ir 

dirbti dėl Europos bendrojo intereso, ypač srityje, už kurią būtumėte atsakinga? Kaip prisidėsite prie Komisijos 

politinių gairių įgyvendinimo? Kaip įgyvendinsite lyčių aspekto integravimą ir kaip lyčių aspektu grindžiamą 

požiūrį įtrauksite į visas Jūsų atsakomybei priskirtinas politikos sritis? Kaip įgyvendinsite jaunimo klausimų 

integravimą? 

Kaip galėtumėte Europos Parlamentui įrodyti, jog esate nepriklausoma? Kaip užtikrintumėte, kad dėl Jūsų 

ankstesnės, dabartinės ar būsimos veiklos nekils jokių abejonių, kad galite tinkamai eiti pareigas Komisijoje? 

Atvirai pareiškiu – gimiau nedemokratinėje šalyje! Nors gyvenau nedemokratiniame režime, per bendras vertybes 

vis tiek jaučiau ryšį su tam režimui nepriklausančiais žmonėmis. Geresnio gyvenimo ateities kartoms viltis padeda 

susieti žmones įvairiausiose vietose! Turėdama tokios patirties tvirtai palaikau demokratiją. Demokratija yra 

privilegija ir atsakomybė, skatinanti mano paramą 2024–2029 m. politinėms gairėms, grindžiamoms demokratija 

ir socialiniu sąžiningumu, tvariu klestėjimu, gynyba ir saugumu. Sąjunga yra geriausias Europos pasirinkimas!  

Tai antras kartas, kai siekiu gauti Europos Parlamento pritarimą kaip paskirtoji Komisijos narė, šį kartą – atsakinga 

už Viduržemio jūros regioną. Mano ir panašios žmonių istorijos rodo Europos Sąjungos, kaip regioninės ir 

pasaulinės veikėjos, geopolitinę ir strateginę galią. Mano, kaip mokytojos ir politikės, rinktos visais valdžios 

lygmenimis, trijų dešimtmečių karjera yra puikus pagrindas siekti rezultatų Europos lygmeniu. Per dvi Dubrovniko 

merės kadencijas (2001–2009 m.) įgijau vertingos patirties, nes visa politika yra vietos lygmens! Tuo laikotarpiu 

įkūriau pirmąją Vaikų miesto tarybą. Atstovaujamoji demokratija turi duoti naudos piliečiams vietos lygmeniu. 

2000–2011 m. buvau išrinkta į Kroatijos parlamentą. 10 metų (2004–2014 m.) ėjau Europos Tarybos vietos ir 

regionų valdžios institucijų kongreso, kurio pagrindiniai ramsčiai yra demokratija, teisinė valstybė ir žmogaus 

teisės, pirmininko pavaduotojos pareigas.  

Tvirtai tikiu Europos idėja ir įgijau daug patirties Kroatijos integracijos į Europos Sąjungą procese, visų pirma 

eidama Kroatijos parlamento Europos integracijos komiteto pirmininko pavaduotojos pareigas. Keturias 

kadencijas iš eilės buvau išrinkta EP nare, taip pat buvau Užsienio reikalų komiteto pirmininko pavaduotoja. 5 

metų patirtis, kai buvau už demokratiją ir demografiją atsakinga Europos Komisijos pirmininko pavaduotoja, 

sustiprino mano kolegialų požiūrį į mano darbą ir padėjo pamatus mūsų darbui per kitą kadenciją. Kolegialumas 

yra labai svarbus siekiant užtikrinti politikos, kurią mes teikiame piliečiams, nuoseklumą, veiksmingumą ir 

kokybę. Kartu su Pirmininke ir visais mano kolegomis Komisijos nariais įgyvendinsiu Europos Sąjungos 

prioritetus! Turiu solidžią visapusiško ES sutarčių ir įsipareigojimo veikti Europos labui laikymosi patirtį. Mano 

nepriklausomumas yra nediskutuotinas. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, visapusiškai laikysiuosi Sutarties 

raidės ir dvasios ir veiksiu Europos labui nesivadovaudama jokiais nurodymais, laikydamasi Sutartyje (ES sutarties 

17 straipsnio 3 dalyje, SESV 245 ir 339 straipsniuose) nustatytų įsipareigojimų. Įsipareigoju vengti padėties, dėl 

kurios galėtų kilti abejonių dėl mano nepriklausomumo, nešališkumo ir atsidavimo Komisijai. Ir toliau laikysiuosi 

Europos Komisijos narių elgesio kodekso ir jo nuostatų dėl interesų konfliktų. Užpildžiau ir viešai paskelbiau 

interesų deklaraciją. Jei reikės, ir vėliau sparčiai ją atnaujinsiu. Mano, kaip ilgametės Europos Parlamento narės, 

patirtis aiškiai rodo, kad įvykdžiau visus įsipareigojimus institucijoms. 

Toliau taikysiu lyčių lygybės principą visose savo atsakomybės srityse, atsižvelgdama į 2020–2025 m. lyčių 

lygybės strategijos ir Trečiojo lyčių lygybės veiksmų plano tikslus. Dabartiniame mano kabinete moterims gerai 

atstovaujama. Nematau jokio pagrindo keisti savo požiūrį. Kova už lyčių lygybę taip pat reiškia įgyvendinimą. 

Kaip buvusi EP narė (nuo 2013 m.) ir PPE Moterų asociacijos pirmininko pavaduotoja aktyviai pasisakau už lyčių 
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lygybę visose Europos politikos srityse ir Europos sprendimų priėmimo procesuose. Moterų teisių ir lyčių lygybės 

(FEMM) komitete dirbau siekdama tobulinti teisės aktus dėl lygybės. Darbo Europos Komisijoje, kurioje pirmą 

kartą buvo užtikrinta lyčių pusiausvyra, patirtis praturtino mūsų politikos formavimą. Eidama dabartines pareigas 

vadovavau Vaikų teisių strategijai. Turiu didelę bendradarbiavimo su vaikais ir jaunimu patirtį, be kita ko, iš kartų 

perspektyvos. Jaunimas sudaro trečdalį Europos piliečių forumų (remiantis Konferencijos dėl Europos ateities, 

kurios viena iš pirmininkų aš buvau, forumų duomenimis). Kasmet rengsiu dialogus jaunimo politikos klausimais 

– tai mano visapusiško požiūrio į piliečių dalyvavimą mūsų darbe dalis. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, savo 

pastangas sutelksiu į ES strateginio vaidmens regione stiprinimą ir pirmenybę teiksiu naujam Viduržemio jūros 

paktui – visapusiškai strategijai, grindžiamai dvišale ir regionine darbotvarke, kurioje numatytos konkrečios 

iniciatyvos, be kita ko, susijusios su bendradarbiavimu energetikos ir švarių technologijų srityse, švietimu ir darbo 

vietų jaunimui kūrimu. Vadovaudama Kroatijos parlamentinei delegacijai Viduržemio jūros šalių parlamentinėje 

asamblėjoje, sulaukiau plataus pritarimo savo pranešimui dėl pagrindinių ateities iššūkių Viduržemio jūros 

regione, įskaitant demografinių veiksnių poveikį. Jei bus patvirtinta mano kandidatūra, tai ilgalaikis pagrindas 

mano būsimam darbui Viduržemio jūros regiono srityje. 

2. Skiriamos pareigos ir bendradarbiavimas su Europos Parlamentu  

Ar įsipareigojate tinkamai informuoti Parlamentą apie savo ir Jums pavaldžių padalinių veiksmus? Kaip 

apibrėžtumėte savo atskaitomybę Parlamentui? 

Kokius konkrečius įsipareigojimus esate pasirengusi prisiimti dėl savo bendravimo su Parlamentu ir dalyvavimo 

Parlamento komitetų posėdžiuose ir plenariniame posėdyje, taip pat dėl skaidrumo, bendradarbiavimo ir 

veiksmingų tolesnių veiksmų dėl Parlamento pozicijų bei raginimų imtis teisėkūros iniciatyvų? Ar esate 

pasirengusi tomis pačiomis sąlygomis kaip ir Tarybai laiku teikti Parlamentui informaciją ir dokumentus, 

susijusius su planuojamomis iniciatyvomis ar vykdomomis procedūromis? 

Mano karjera, įskaitant dabartines pareigas, rodo, kad tarpinstituciniai santykiai, ypač su Europos Parlamentu, man 

yra labai svarbūs. Pagarba Parlamento nariams visada buvo pagrindinis mano darbo principas ir laikysiuosi šio 

požiūrio ir toliau, jei mano kandidatūra bus patvirtinta. Būdama EP nare raginau Europos Komisiją užtikrinti 

visišką skaidrumą. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, ir vėl pati atsižvelgsiu į šį raginimą, nes tai tinkamai 

veikiančios ir atsparios atstovaujamosios demokratijos elementas. Aš ne vien žadu tai daryti. Tai įrodo ir mano 

patirtis. 2020 m. sausio 15 d. Parlamente pasakiau pirmąją savo, kaip Komisijos pirmininko pavaduotojos, kalbą. 

Tada teigiau, kad Parlamentą laikau artimu draugu ir patikimu partneriu siekiant rezultatų mūsų piliečiams. 

Palaikydama atvirą dialogą ir veiksmingai bendradarbiaudama su Parlamentu užtikrinsiu, kad mūsų iniciatyvos 

atspindėtų europiečių siekius ir poreikius mums įgyvendinant sustiprintos Viduržemio jūros regiono partnerystės 

darbotvarkę. Reguliariai susitikdavau su gerbiamais EP nariais, paskirtais pranešėjais, šešėliniais pranešėjais ir 

koordinatoriais.  

2019 m. raštu įsipareigojau visada palaikyti glaudesnį bendradarbiavimą su visomis Europos institucijomis. 

Pavyzdys – Konferencija dėl Europos ateities, kai parengėme bendrą deklaraciją ir įsteigėme precedento neturintį 

bendrą sekretoriatą, kad palengvintume mūsų bendrą darbą. Pasibaigus svarstymo etapui, kiekviena institucija 

pagal savo kompetencijos sritį, tęsėme bendradarbiavimą, susijusį su tolesniais veiksmais ir grįžtamąja informacija 

apie Konferenciją. Kaip nurodyta Pirmininkės U. von der Leyen politinėse gairėse, padėsiu Kolegijai dalyvaudama 

su man siūloma atsakomybės sritimi susijusiose plenarinėse diskusijose, komitetų posėdžiuose ir trišaliuose 

dialoguose. Siekdama toliau stiprinti ypatingus Parlamento ir Komisijos santykius, puoselėsiu pagarbos ir 

pasitikėjimo aplinką, įskaitant uždarus posėdžius su Užsienio reikalų komitetu (AFET) ir visais atitinkamais 

komitetais bei darbo grupėmis. Dirbdama demokratijos ir demografijos srityje reguliariai keičiausi nuomonėmis 

tiek dėl naujų pasiūlymų, tiek dėl įvairių iniciatyvų padėties su keliais komitetais, visų pirma su Užimtumo ir 

socialinių reikalų komitetu (EMPL), Konstitucinių reikalų komitetu (AFCO), Piliečių laisvių, teisingumo ir vidaus 

reikalų komitetu (LIBE) ir Moterų teisių ir lyčių lygybės komitetu (FEMM). Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, 

toliau pasisakysiu už skaidrų informacijos srautą. 

Atsižvelgiant į jūsų, kaip vienos iš teisėkūros institucijų, vaidmenį, bendradarbiauti su Parlamentu, vienintele 

institucija, kuri tiesiogiai atstovauja Europos piliečiams, nepaprastai svarbu. Įsipareigoju bendradarbiaudama 

visapusiškai įgyvendinti Sutarčių nuostatas. Užtikrinsiu, kad mano atsakomybės srities tarnybos nuosekliai ir 

iniciatyviai bei tinkamu formatu teiktų informaciją Parlamento nariams. Mūsų santykiai bus grindžiami lojalumu, 

pasitikėjimu, skaidrumu, abipusiais informacijos mainais ir savitarpio pagalba. Toliau vadovausiuosi 2010 m. 

Pagrindų susitarime išdėstytais principais. Taip pat pritariu Pirmininkės įsipareigojimui toliau remti Parlamento 

svaresnį vaidmenį inicijuojant ir formuojant teisės aktus, laikyti Parlamento rezoliucijas pagal SESV 225 straipsnį 
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su teikiamais pasiūlymais dėl teisėkūros procedūra priimamų aktų prioritetinėmis Komisijos darbotvarkėje bei po 

to surengti struktūrinį dialogą su atsakingais komitetais.  

Rengdama naująjį Viduržemio jūros paktą atsižvelgsiu į Europos Parlamento patirtį, įgytą dirbant su kaimyninėmis 

šalimis ir stiprinant strategines ir visapusiškas partnerystes regione. Įsipareigoju bendradarbiauti su Europos 

Parlamento nariais laiku, tinkamai ir visapusiškai. 

Naudodamasi proga taip pat pabrėžiu, kad teikiu didelę reikšmę tarpinstituciniams santykiams apskritai ir ypač 

puikiam bendradarbiavimui su patariamaisiais organais – Europos ekonomikos ir socialinių reikalų komitetu ir 

Europos regionų komitetu. 

Užsienio reikalų komiteto klausimai  

3. Kitos kadencijos Europos Komisijos 2024–2029 m. politinėse gairėse pabrėžiama, kad reikia laikytis 

strategiškesnio požiūrio į platesnę ES kaimynystę, ypač Viduržemio jūros regioną. Jūsų atsakomybės sritis apima 

ne tik Viduržemio jūros regioną, bet ir platesnes pietines kaimynines šalis, įskaitant Artimuosius Rytus. Kaip 

numatote užduočių pasidalijimą ir funkcijų papildomumą su Komisijos pirmininko pavaduotoju ir vyriausiuoju 

įgaliotiniu Artimųjų Rytų ir Šiaurės Afrikos (MENA) srityje? Nedarant poveikio Komisijos sprendimų priėmimo 

procesams, kokie būtų Jūsų konkretūs šios srities prioritetai ir tikslai trumpuoju, vidutinės trukmės ir ilguoju 

laikotarpiu (jūsų kadencijos laikotarpiu) ir kokie yra pagrindiniai (tarptautiniai, regioniniai, dvišaliai, 

instituciniai ir t. t.) iššūkiai, kuriuos matote dėl šių prioritetų ir tikslų įgyvendinimo būdo ir kaip ketinate juos 

įveikti? 

Man didelė garbė, kad Pirmininkė paskyrė mane vadovauti šiai strategiškai svarbiai atsakomybės sričiai. Puikiai 

suprantu didelę su tuo susijusią atsakomybę – tai ES ir platesnio masto pietinių kaimyninių šalių santykių 

pertvarkymas ypač sudėtingu laikotarpiu.  

Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, pagrindinis mano tikslas bus pasinaudoti viso spektro ES politika ir 

priemonėmis šiose srityse: 

a. ekonominio ir vystomojo bendradarbiavimo, 

b.  energetikos,  

c. transporto,  

d. skaitmeninio junglumo,  

e. migracijos, įskaitant specialistų pritraukimo partnerystes,  

f. taip pat kitose politikos srityse.  

Mano vizija – pasitelkus šias priemones padėti užtikrinti stabilumą, taiką ir gerovę regione. Turime puoselėti mūsų 

partnerystę ir toliau gerinti ES, kaip patikimos ir svarbios partnerės, reputaciją ir patikimumą. Tačiau taip pat 

puikiai suvokiu, kad tam reikia įveikti daugybę kylančių iššūkių.  

1. Nestabilumo lygis Artimuosiuose Rytuose neturi precedento, todėl labai reikia humanitarinės pagalbos ir 

kyla pabėgėlių perkėlimo rizika. Kalbant apie Šiaurės Afriką, reikia daugiau investuoti į problemų, 

susijusių su klimato kaita ir dideliu jaunimo nedarbu, sprendimą. 

2. Mūsų varžovai vis labiau didina savo įtaką regione. Tokios šalys kaip Kinija ir Rusija primeta savo 

naratyvus ir propaguoja savo interesus, o ES reputacijai daromas spaudimas.  

3. Daugelyje šalių mažėja pilietinė erdvė ir blogėja demokratijos ir pagrindinių laisvių padėtis. Tai trukdo 

ekonomikos klestėjimui ir stabilumui, taip pat ilgalaikiam saugumui nacionaliniu ir regioniniu 

lygmenimis.  

4. Daugelio regiono šalių ekonomika yra pažeidžiama ir veikiama didelės infliacijos, jose prastas mokėjimų 

balansas, lėtas augimas ir didelis struktūrinis nedarbas.  
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5. Nors regione sparčiai auga gyventojų skaičius, moterys ir jaunimas nėra pakankamai integruoti į darbo 

rinką, todėl prarandamos galimybės ir ekonominiai rezultatai yra prasti.  

6. Dėl iššūkių, susijusių su klimato kaita ir galimybėmis naudotis ištekliais, pažeidžiamiausi gyventojai ir 

pagrindiniai ekonomikos sektoriai, pavyzdžiui, žemės ūkis ir turizmas, patiria dar didesnį spaudimą, 

darantį neigiamą šalutinį poveikį.  

Remdamiesi bendrais interesais ir vertybėmis siekiame pradėti konstruktyvų dialogą ir bendradarbiavimą su 

pietinėmis kaimyninėmis šalimis. Pasinaudodami įvairiomis politikos priemonėmis galime sukurti abiem pusėms 

naudingų galimybių. 

Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, esu pasiryžusi glaudžiai bendradarbiauti su vyriausiuoju įgaliotiniu ir 

Komisijos pirmininko pavaduotoju. Jau buvau Kolegijos nare, todėl esu labai gerai susipažinusi su kolegialumo 

principu siekiant rezultatų mūsų piliečių labui. Glaudžiai bendradarbiaudami su vyriausiuoju įgaliotiniu ir 

pirmininko pavaduotoju užtikrinsime vieningą ES atsaką į sudėtingus iššūkius Viduržemio jūros regione, įskaitant 

Artimuosius Rytus, Šiaurės Afriką ir Persijos įlankos valstybes. Veiksmingas ir glaudus politikos pasiūlymų 

koordinavimas, jų įgyvendinimas, grindžiamas diplomatinėmis pastangomis, bus labai svarbūs stiprinant ES balsą 

ir vaidmenį regione. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, vadovausiu pastangoms parengti naująjį Viduržemio 

jūros paktą, glaudžiai bendradarbiaudama su vyriausiuoju įgaliotiniu ir Komisijos pirmininko pavaduotoju bei 

kitais atitinkamais Kolegijos nariais. Su partneriais bendrai sutariame, kad sustiprinta Viduržemio jūros regiono 

partnerystė yra strateginė būtinybė, itin svarbi mūsų bendram tvariam klestėjimui, saugumui ir atsparumui. Tai yra 

tvirtas atskaitos taškas, kuriuo reikia remtis dabar galvojant apie ateitį. ES neabejotinai išlieka svarbiausia regiono 

partnere prekybos, finansinės paramos ir judumo srityse. Kaip minėjau, kartu su šiuo vaidmeniu tenka didelė 

atsakomybė. Naujajame Viduržemio jūros pakte būtų numatytas tikslingesnis ir labiau integruotas požiūris – 

konkreti ES dalyvavimo veiklos sistema ir aiškesnis abipusiškai naudingo bendradarbiavimo pasiūlymas mūsų 

partneriams. Esu tikra, kad mūsų partneriai tai laikys konstruktyviu ir teigiamu pokyčiu mūsų santykiuose. 

Todėl manau, kad paktas suteikia trejopą galimybę: pirma, pabrėžti, kad ES santykius su šiuo regionu ir jo viduje 

laiko politiniu prioritetu, antra, atkurti pasitikėjimą palaikant visapusišką dialogą ir konsultuojantis, trečia, parengti 

drąsią ir kryptingą sutartų ir konkrečių prioritetų darbotvarkę abipusės naudos srityse. Jis turėtų būti grindžiamas 

esama Viduržemio jūros regiono darbotvarke, daugiausia dėmesio skiriant abipusio intereso sritims, tokioms kaip 

investicijos, prekyba, ekonominis stabilumas, darbo vietų kūrimas, junglumas, energetika, transportas, 

aprūpinimas maistu, saugumas ir migracija, taip pat švietimas ir mokslas. Pabrėžiu, kad paktas turėtų būtų 

orientuotas į žmones ir kad, veikiant išvien su šalimis partnerėmis, juo turėtų būti toliau būtų plėtojamos bendromis 

vertybėmis ir dialogu grindžiamos iniciatyvos, kuriomis būtų remiamas geras valdymas ir prisidedama prie 

žmogaus teisių ir pilietinių laisvių apsaugos.  

Paktu būtų skatinama tikra partnerystė, grindžiama pragmatišku ir į abipusius interesus orientuotu požiūriu.  

Šis požiūris turėtų padėti ES tapti dar veiksmingesne partnere skatinant stabilumą, gerovę ir konfliktų sprendimą 

regione.  

Visapusiškos ir strateginės partnerystės su suinteresuotaisiais partneriais kartu su regioninio matmens 

iniciatyvomis galėtų būti pirmasis naujojo pakto ramstis. Šiomis partnerystėmis bus gerokai sustiprintas 

bendradarbiavimas prioritetinėse abipusio intereso srityse ir sustiprintas ES poveikis regione. Mūsų bendri 

gerovės, konkurencingumo, gerai valdomos migracijos ir saugumo siekiai turėtų būti grindžiami pagarba 

pagrindinėms vertybėms.  

Regioninės investicijų iniciatyvos galėtų būti antrasis naujojo pakto ramstis didelio masto investicijoms sutelkti 

ir prisidėti prie darbo vietų kūrimo ir ekonomikos augimo regione. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, sieksiu 

gerokai išplėsti dvišalį ekonominį bendradarbiavimą su partneriais regione, visų pirma energetikos ir švarių 

technologijų gamybos sektoriuose. Kartu su Komisijos nariu, atsakingu už energetiką ir būsto sektorių, ir 

partneriais regione parengčiau Viduržemio jūros regiono šalių bendradarbiavimo energetikos ir švarių 

technologijų srityje iniciatyvą, kad būtų didinama prekyba atsinaujinančiųjų išteklių energija ir skatinama švarių 

technologijų gamyba regione, visų pirma įgyvendinant strategiją „Global Gateway“. Tai duos trigubos naudos ES 

ir mūsų partneriams, tokios kaip priklausomybės nuo iškastinio kuro mažinimas, prieiga prie ekonomiškai 

konkurencingos atsinaujinančiųjų išteklių energijos ir socialinis bei ekonominis vystymasis, susijęs su 

investicijomis ir darbo vietų kūrimu šiuose didelį potencialą turinčiuose sektoriuose. Vėliau galėtų būti 

įgyvendinamos kitos regioninės investicijų iniciatyvos, skirtos skaitmeniniam ir transporto junglumui. 
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Jei būsiu patvirtinta Komisijos nare, taip pat bendradarbiausiu su vyriausiuoju įgaliotiniu ir Komisijos pirmininko 

pavaduotoju rengiant naują Artimųjų Rytų strategiją – žvelgiant į laikotarpį po karo Gazoje pabaigos, daugiausia 

dėmesio skiriant skatinimui visų veiksmų, reikalingų dviejų valstybių sambūviu pagrįstam sprendimui, ir 

partnerystės su pagrindiniais regiono suinteresuotaisiais subjektais stiprinimui. Strategija apimtų programą, skirtą 

padėti Palestinos Administracijai vykdyti labai reikalingas reformas ir modernizavimo procesą, taip pat 

iniciatyvas, kuriomis būtų remiamas Gazos atkūrimas ir atstatymas, kai tik susiklostys tinkama padėtis. 

Stengsiuosi stiprinti mūsų bendradarbiavimą su Libanu, kad būtų patenkinti neatidėliotini poreikiai, visapusiškai 

koordinuodama veiksmus su vyriausiuoju įgaliotiniu ir Komisijos pirmininko pavaduotoju bei Komisijos nariu, 

atsakingu už pasirengimą krizėms ir jų valdymą. Turėsime dėti daugiau pastangų padėdami pabėgėliams visame 

regione, be kita ko, kiek tai susiję su savanorišku grįžimu, ir Sirijoje, ieškodami būdų, kaip veiksmingiau jiems 

padėti pagal Europos Vadovų Tarybos apibrėžtą politinę sistemą. Kad šios pastangos būtų sėkmingos, bus labai 

svarbu įtraukti mūsų tarptautinius partnerius ir tarptautines organizacijas.   

Be to, labai svarbu bendrauti su Persijos įlankos šalimis. Stipresnė ir strategiškesnė partnerystė gali būti labai 

naudinga ES ir šiam regionui atsižvelgiant į ekonomines galimybes ir saugumo tikslus. Saugumo ir stabilumo 

padėtis Persijos įlankos regione, kuris yra svarbi jungtis tarp Europos, Azijos ir Afrikos, turi tiesioginių padarinių 

ES. Be to, ES, kaip didžiausia pasaulyje bendroji rinka, prekybos blokas ir investuotoja, mokslinių tyrimų ir 

inovacijų lyderė ir svarbi tarpininkė bei daugiašališkumo, demokratijos ir socialinės pertvarkos propaguotoja, 

Persijos įlankos šalims partnerėms turi daug ką pasiūlyti. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, kartu su 

vyriausiuoju įgaliotiniu ir Komisijos pirmininko pavaduotoju bei kitais atsakingais Komisijos nariais tęsiu mūsų 

iniciatyvą stiprinti regioninį ir dvišalį bendradarbiavimą, įskaitant siekį sudaryti strateginės partnerystės 

susitarimą su kiekviena iš šešių Persijos įlankos bendradarbiavimo tarybos (GCC) šalių, kad kuriant 

struktūrizuotus, specialiai pritaikytus ir teisiškai privalomus bendradarbiavimo abipusio intereso srityse pagrindus 

būtų toliau stiprinami mūsų dvišaliai santykiai. Šie susitarimai galėtų atlikti svarbų vaidmenį perorientuojant mūsų 

bendradarbiavimo darbotvarkės dėmesį į šiuolaikinius tikslus ir skatinant abiejų regionų saugumą, stabilumą ir 

ekonomikos augimą. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, imsiuosi tolesnių veiksmų, susijusių su 2024 m. spalio 

16 d. Briuselyje įvykusiu pirmuoju ES ir GCC aukščiausiojo lygio susitikimu, ir taip užtikrinsiu, kad ES ir Persijos 

įlankos regionas suvienytų jėgas atstatant Gazą ir imantis investicijų iniciatyvų Viduržemio jūros regione. 

Ryžtingas, strateginis komunikacijos planas yra labai svarbi priemonė, kad ES ir jos partneriai galėtų iš tikrųjų 

pasinaudoti mūsų užmojų teikiama nauda. Glaudžiai bendradarbiausiu su vyriausiuoju įgaliotiniu ir Komisijos 

pirmininko pavaduotoju, kad kartu pristatytume strateginį komunikacijos planą, kuriuo būtų ne tik remiamas 

ES vaidmuo pietinėse kaimyninėse šalyse, bet ir kovojama su prieš ES nukreiptais naratyvais. Savaime 

suprantama, kad ES lėšų gavėjai turi nurodyti kilmę ir užtikrinti matomumą. Tai taikoma ir vietos lygmeniu. 

Įvairiais valdymo lygmenimis mano įgyta patirtis padės užtikrinti, kad atlikdami šį darbą galėtume bendradarbiauti 

su vietos bendruomenėmis. Mūsų komunikacija turi atitikti mūsų užmojus ir turėtų apimti informuotumo didinimo, 

skaidrumo ir matomumo reikalavimus. 

Jei būsiu patvirtinta Komisijos nare, bendradarbiavimas su kitais Komisijos nariais ir glaudūs ryšiai su valstybėmis 

narėmis ir Europos Parlamentu bus labai svarbūs siekiant išnaudoti mūsų kolektyvines stiprybes ir kuo labiau 

padidinti mūsų politikos poveikį visame regione. 

4. Remdamiesi Komisijos pirmininko pateiktomis bendrosiomis gairėmis dėl Komisijos santykių su Europos 

Parlamentu stiprinimo, prašom pateikti išsamesnės informacijos apie tai, kaip ketinate: 

– nuo pat pirmųjų etapų aktyviai ir veiksmingai įtraukti Parlamentą (kaip neatsiejamą Europos komandos 

veikėją) į Jūsų prioritetų ir tikslų rengimo ir plėtojimo procesus; 

– reguliariai keistis nuomonėmis plenariniame posėdyje ir su Užsienio reikalų komitetu; užtikrinti 

struktūrinį dialogą ir Jūsų ad hoc dalyvavimą Komitete per trumpą laiką įvykus svarbiems įvykiams ar įvykus 

svarbiems pokyčiams; užtikrinti dalyvavimą tarpparlamentinėse konferencijose BUSP/BSGP klausimais; 

– užtikrinti, kad pasiūlymuose dėl teisės aktų ir naujų ar atnaujintų ES komunikatų ir strategijų būtų 

tinkamai atsižvelgiama į Parlamento pozicijas, ir užtikrinti, kad Parlamentas ir ypač jo Užsienio reikalų komitetas 

būtų sistemingai ir laiku informuojami apie tokius pasiūlymus ir dokumentus (įskaitant konsultacijas dėl ES 

užsienio politikos prioritetų ir pozicijų, susijusių su Artimųjų Rytų ir Šiaurės Afrikos regionu, pvz., dėl siūlomo 

naujo Viduržemio jūros regiono pakto) ir su jais būtų konsultuojamasi, taip pat geriau sinchronizuojama 

Komisijos ir Parlamento veikla (pavyzdžiui, sistemingai iš anksto dalijantis planuojamais oficialių strateginių 

dokumentų, ministrų susitikimų ir aukščiausiojo lygio susitikimų, pasiūlymų pradėti derybas dėl tarptautinių 

susitarimų, dialogų žmogaus teisių klausimais skelbimo tvarkaraščiais ir kt.); 

– užtikrinti, kad Parlamentas gautų atitinkamą informaciją ir dokumentus, susijusius su Jūsų atsakomybės 

sritimi, įskaitant tuos, kuriais dalijamasi su Taryba, ir kad Užsienio reikalų komitetas būtų nedelsiant ir išsamiai 
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raštu ir žodžiu informuojamas apie derybas dėl tarptautinių susitarimų, įskaitant susitarimo memorandumus, ir 

kad į Parlamento nuomonę būtų tinkamai atsižvelgta prieš pradedant derybas ir viso proceso metu; 

– užtikrinti, kad uždarų posėdžių metu Parlamentui būtų teikiama tinkama ir aktuali nevieša informacija; 

– palaikyti ir užtikrinti tolesnį Komisijos ir Parlamento bendradarbiavimą, paramos demokratijai veiklos 

koordinavimą ir veiksmingumą? 

 

Jei būsiu patvirtinta už Viduržemio jūros regioną atsakinga Komisijos nare, ketinu aktyviai ir veiksmingai įtraukti 

Europos Parlamentą nuo pat pirmųjų mano prioritetų ir tikslų rengimo ir plėtojimo procesų etapų. Mano, kaip 

Europos Komisijos pirmininko pavaduotojos, patirtis yra įrodymas, kad santykiai su Europos Parlamentu man 

labai svarbūs. Reguliariai keisiuosi nuomonėmis plenariniuose posėdžiuose ir su Parlamento komitetais, 

dalyvaudama struktūriniuose ir ad hoc dialoguose, įskaitant greitą reagavimą svarbių įvykių ar pokyčių atveju. 

Esu pasirengusi informuoti Parlamentą ir Tarybą įvairiais naujų strateginių ir visapusiškų partnerysčių rengimo ir 

įgyvendinimo etapais, išlaikydama institucinę pusiausvyrą ir visapusiškai atsižvelgdama į Parlamento 

demokratinės priežiūros prerogatyvas ir taikomą teisinę sistemą. 

 

Užtikrinsiu, kad Parlamentas gautų atitinkamą informaciją ir dokumentus ir kad Užsienio reikalų komitetas būtų 

visapusiškai informuojamas apie derybas dėl tarptautinių susitarimų. Taip pat užtikrinsiu, kad būtų tinkamai 

atsižvelgta į Parlamento nuomonę. Be to, teiksiu Parlamentui tinkamą ir aktualią neviešą informaciją per uždarus 

posėdžius, deramai atsižvelgdama į poreikį užtikrinti konfidencialios ar itin slaptos informacijos apsaugą.  

Jei būsiu paskirta, užtikrinsiu, kad du kartus per metus vykstant aukšto lygio geopolitiniam dialogui dėl 

Kaimynystės, vystomojo ir tarptautinio bendradarbiavimo priemonės (KVTBP „Globali Europa“) Parlamentas 

gautų prasmingą informaciją apie tai, kaip rengiamos ir įgyvendinamos ES lėšomis finansuojamos programos, 

susijusios su Viduržemio jūros regiono šalimis. Ir toliau būsiu atvira Parlamento nuomonei, kaip užtikrinti geresnį 

mano kompetencijai priklausančių finansinių išteklių panaudojimą.  

Esu pasirengusi nagrinėti, kaip galėčiau bendradarbiauti su tarpparlamentinėmis delegacijomis ir Viduržemio jūros 

sąjungos parlamentine asamblėja siekiant tarpusavio supratimo dėl bendrų iššūkių ir reikalingų sprendimų.  

Taip pat glaudžiai bendradarbiausiu su Europos Parlamentu ir Taryba siekdama užtikrinti, kad įvairiuose 

procesuose, susijusiuose su pietinėmis kaimyninėmis šalimis, būtų vadovaujamasi skaidrumo principu, ir užtikrinti 

koordinuotą ir nuoseklią tolesnę veiklą, susijusią su rinkimų stebėjimo misijų rekomendacijomis ir kitomis 

iniciatyvomis, kuriomis siekiama propaguoti demokratinius standartus ir didinti politinį stabilumą regione.  

Kaip buvusi Europos Parlamento narė, aš ypač vertinu Europos Parlamento vaidmenį, be kita ko, parlamentinėje 

diplomatijoje ir misijose. Kaip buvusi Užsienio reikalų komiteto pirmininko pavaduotoja labai vertinu šio komiteto 

darbo svarbą ir toliau stengsiuosi sudaryti palankesnes sąlygas jo vaidmeniui mūsų politikos formavimo procese. 

 

5. Viduržemio jūros regionas ir toliau susiduria su dideliais iššūkiais, pavyzdžiui, konfliktais, krizėmis ir neteisėta 

migracija, kurie yra pagrindinės kliūtys politiniam stabilumui ir vystymuisi, taip pat taikai ir saugumui. Jums buvo 

pavesta vadovauti darbui (bendradarbiaujant su Komisijos pirmininko pavaduotoju ir vyriausiuoju įgaliotiniu) 

dėl naujojo Viduržemio jūros regiono pakto, kuris prasidės netrukus po 2021 m. naujos Viduržemio jūros regiono 

darbotvarkės. Kaip 2021 m. Naujoji darbotvarkė iš tikrųjų padėjo pagerinti padėtį, kaip šis naujas paktas padės 

geriau į jas reaguoti ir kaip pagrindžiate poreikį parengti išsamesnį paktą? Kaip užtikrinsite, kad rengiant 

strategiją dalyvautų Parlamentas ir šalys partnerės, kitaip nei buvo vystant Naująją darbotvarkę? Kaip aktyviai 

ir veiksmingai nuo pat pirmųjų etapų bendradarbiausite su Europos Parlamentu rengiant ir plėtojant šį naują 

paktą ir jį įgyvendinant, taip pat įgyvendinant naująjį strateginės komunikacijos planą, kuriuo būtų skatinamas 

ES vaidmuo pietinėse kaimyninėse šalyse, kuriuo turėtų būti siekiama atsverti melagingus naratyvus ir 

dezinformaciją, visų pirma finansinių įsipareigojimų srityje, be kita ko, rengiantis kitai daugiametei finansinei 

programai? Kaip užtikrinsite, kad įgyvendinant naująjį paktą būtų atsižvelgta į žmogaus teises? 

Pasibaigus COVID-19 pandemijai, 2021 m. Viduržemio jūros regiono darbotvarkėje buvo nustatyti mūsų bendri 

taikos, stabilumo ir klestėjimo visose Viduržemio jūros regiono šalyse tikslai. Jie tebegalioja ir šiandien. 

Bendradarbiavimas su mūsų partneriais grindžiamas penkiais Naujosios Viduržemio jūros regiono darbotvarkės 

prioritetais, o prie darbotvarkės pridėtas Ekonomikos ir investicijų planas sudaro sąlygas sutelkti iki 30 mlrd. EUR 

vertės lėšų projektams ir investicijoms pagrindiniuose sektoriuose, tokiuose kaip energetika, aplinka, vanduo ir 
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sanitarija, žemės ūkis, skaitmeninė ekonomika, transportas, žmogiškasis kapitalas ir privačiojo sektoriaus plėtra. 

2024 m. rugsėjo mėn. sutelktų lėšų suma siekė 23,5 mlrd. EUR.  

Vis dėlto pastaruoju metu dėl bendrų geopolitinių pokyčių, kuriuos ypač pablogino konfliktai regione ar jo 

kaimynystėje, kaip antai Gazoje, Sahelyje ar Somalio pusiasalyje, padėtis regione labai pasikeitė. Siekiant, kad ES 

įtaka ir poveikis būtų proporcingi jos investicijoms, ir atsižvelgiant į strateginę Viduržemio jūros regiono svarbą 

mūsų pačių saugumui, stabilumui ir klestėjimui bei į mūsų glaudžius ryšius su regionu, reikia nedelsiant laikytis 

labiau sutelkto ir strateginio požiūrio.  

Paktu turėtų būti stiprinama ES diplomatija ir remiamasi naujomis visapusiškomis ir strateginėmis partnerystėmis, 

užmegztomis su Tunisu ir Egiptu atitinkamai 2023 m. liepos mėn. ir 2024 m. birželio mėn. Šios partnerystės buvo 

teigiamas postūmis, dėl jų daroma apčiuopiama pažanga ES itin svarbiose srityse. Jos suteikė mums naudingų 

priemonių dialogui su nacionalinėmis valdžios institucijomis stiprinti, atsižvelgiant į mūsų bendrą norą palaikyti 

tikros partnerystės ryšius.  

Siekiant pagal naująjį Viduržemio jūros paktą pateikti platesnio užmojo ir didesnį poveikį darantį ES pasiūlymą, 

siūlyčiau sutelkti dėmesį į dvi darbo kryptis: pirma, siekti strateginių ir visapusiškų partnerysčių su regiono 

partneriais ir, antra, perkelti regioninį aspektą į naują lygmenį siūlant regionines investicijų iniciatyvas, be kita ko, 

tokiose srityse kaip energetika, skaitmeninis ir transporto junglumas, saugumas ir specialistų pritraukimo 

partnerystė, numatant konkrečias iniciatyvas įgyvendinimui užtikrinti, pavyzdžiui, Viduržemio jūros regiono šalių 

bendradarbiavimo energetikos ir švarių technologijų srityje iniciatyvą, nurodytą mano įgaliojamajame rašte.  

Rengiant šį paktą glaudžiai bendradarbiausiu su vyriausiuoju įgaliotiniu ir Komisijos pirmininko pavaduotoju, taip 

pat su regiono šalimis, įskaitant vyriausybes, nevyriausybinius ir (arba) pilietinės visuomenės veikėjus ir 

suinteresuotuosius subjektus, taip pat su valstybėmis narėmis. Visų pirma, atsižvelgiant į regiono demografines 

tendencijas, pirmenybė bus teikiama bendradarbiavimui su jaunimu.  

Manau, kad Europos Parlamentas turi atlikti svarbų vaidmenį, ir tikrai noriu pasinaudoti Parlamento indėliu 

rengiant regionui skirtą strategiją ir stiprinant jos įgyvendinimą visais lygmenimis. 

Įsipareigoju užtikrinti, kad turimos priemonės būtų naudojamos atsakingai, laikantis nustatytų prioritetų ir visų 

taikytinų institucinių taisyklių, įskaitant reguliarų keitimąsi informacija aukšto lygio geopolitinio dialogo 

kontekste. Rengiant kitą daugiametę finansinę programą turėsime padaryti viską, ką galime, kad užtikrintume, kad 

turėtume visas būtinas priemones mūsų partnerystėms regione įgyvendinti, taip pat pakankamą lankstumą, kad 

galėtume reaguoti į ekstremaliąsias situacijas ir naujus prioritetus; be to, itin svarbus bus veiksmingas 

bendradarbiavimas su Europos Parlamentu išaiškinant ir propaguojant šiuos prioritetus. 

ES matomumui didinti naudosiu ne tik pozityvią ir aktyvią, bet ir pritaikytą komunikaciją. Tuo tikslu, kaip 

numatyta mano įgaliojamajame rašte, glaudžiai bendradarbiausiu su vyriausiuoju įgaliotiniu ir Komisijos 

pirmininko pavaduotoju, kad visam regionui parengtume strateginį komunikacijos planą, kuriuo būtų ne tik 

remiamas ES vaidmuo pietinėse kaimyninėse šalyse, bet ir kovojama su prieš ES nukreiptais naratyvais. Šiame 

kontekste taip pat glaudžiai bendradarbiausiu su Komisijos nariu, atsakingu už demokratiją, teisingumą ir teisės 

viršenybę, kad būtų toliau plėtojamos kovos su dezinformacija, užsienio vykdomu manipuliavimu informacija ir 

kišimusi (FIMI), kuriais siekiama diskredituoti ES ir mūsų veiksmus arba jiems pakenkti, strategijos. Reikia 

įtikinamų naratyvų, kurie būtų skirti vietos gyventojams ir kuriais būtų atsižvelgiama į opius vietos 

klausimus. Bendradarbiavimas su viešosiomis tarnybomis, nepriklausoma žiniasklaida ir pilietinės visuomenės 

organizacijomis taip pat yra labai svarbus kovojant su klaidinga informacija, dezinformacija ir užsienio vykdomu 

manipuliavimu informacija ir kišimusi. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, su Parlamentu aptarsiu strateginį 

komunikacijos planą ir remsiu jo plėtojimą.  

Tuo pat metu ES politika regiono atžvilgiu, įskaitant finansinę paramą, turės būti geriau paaiškinta Europos 

piliečiams ir mokesčių mokėtojams, kad jie geriau suprastų, jog nuolatinis ES dalyvavimas regione yra 

investicija į pačios Europos saugumą, geresnį migracijos valdymą, stabilumą ir gerovę. Jei mano kandidatūra bus 

patvirtinta, sieksiu, kad būtų didinamas informuotumas apie Viduržemio jūros regioną kaip ES galimybių šaltinį 

remiantis konkrečiomis iniciatyvomis, pavyzdžiui, Viduržemio jūros regiono šalių bendradarbiavimo energetikos 

ir švarių technologijų srityje iniciatyva, kuri gali duoti abipusės naudos ES ir mūsų šalims partnerėms. Imdamasi 

mūsų piliečiams skirtų komunikacijos apie dalyvavimo pietinėse kaimyninėse šalyse poveikį veiksmų 

pasinaudosiu tam tikra Konferencijoje dėl Europos ateities įgyta patirtimi.  
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Pagarba žmogaus teisėms ir demokratijos principams yra Europos Sąjungos kertiniai akmenys ir ES partnerystės 

su kitomis šalimis pagrindas. Sutartyse taip pat nustatyti principai, kuriais grindžiami ES išorės veiksmai ir ES 

tikslai. Tai, be kita ko, yra demokratijos, teisinės valstybės, žmogaus teisių, taip pat tarptautinės teisės principų 

apsauga ir strateginių interesų bei tikslų nustatymas. Viduržemio jūros regiono pakto įgyvendinimas, įskaitant 

strateginių ir visapusiškų partnerysčių sudarymą, nėra išimtis. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, įsipareigoju 

toliau remtis pagarba šiems pagrindiniams principams ir jų propagavimu rengiant ir įgyvendinant naująjį paktą.  

 

6. Kaip ketinate remti Komisijos pirmininko pavaduotoją ir vyriausiąjį įgaliotinį Artimuosiuose Rytuose ir kokią 

naujovę sudarytų naujoji ES Artimųjų Rytų strategija, atsižvelgiant į esamą bendrą strategiją dėl Palestinos, 

remiantis ankstesnės Komisijos Taikos dienos pastangomis ir siekiant užtikrinti didesnį diplomatinį ES vaidmenį 

siekiant ilgalaikės taikos, grindžiamos dviejų valstybių sambūviu pagrįstu sprendimu? Kaip Parlamentas gali jums 

padėti, be kita ko, pasitelkdamas paramos demokratijai priemones, pavyzdžiui, tarpininkavimą ir gebėjimų 

stiprinimą bei žmogaus teisių iniciatyvas? Kaip bendrai dalyvaudami Artimųjų Rytų regione atsižvelgsite į tai, kad 

regione veikia valstybiniai ir nevalstybiniai subjektai, kurie yra atvirai priešiški ES ir jos vertybėms? Kaip ketinate 

pasiekti rezultatų ir bendradarbiauti su Komisijos pirmininko pavaduotoju ir vyriausiuoju įgaliotiniu dėl Persijos 

įlankos šalių, kurios nepriklauso pietinėms kaimyninėms šalims?   

Jei būsiu patvirtinta Komisijos nare, padėsiu vyriausiajam įgaliotiniui ir Komisijos pirmininko pavaduotojui rengti 

ES Artimųjų Rytų strategiją, kurios tikslas – abiem pusėms naudingu būdu ginti mūsų interesus ir stabilizuoti 

krizės ištiktas šalis ir teritorijas. Naujojoje Artimųjų Rytų strategijoje turėtų būti išdėstytas ES atsakas į regione 

tebesitęsiančius iššūkius, atsižvelgiant į laikotarpį po karo Gazoje pabaigos, daugiausia dėmesio skiriant 

skatinimui visų veiksmų, reikalingų dviejų valstybių sambūviu pagrįstam sprendimui, ir partnerystės su 

pagrindiniais regiono suinteresuotaisiais subjektais stiprinimui. Strategija apimtų programą, skirtą padėti 

Palestinos Administracijai vykdyti labai reikalingas reformas ir modernizavimo procesą, taip pat iniciatyvas, 

kuriomis būtų remiamas Gazos atkūrimas ir atstatymas, kai tik susiklostys tinkama padėtis. 

Svarbus vaidmuo turėtų tekti naujosios strategijos ekonominio bendradarbiavimo darbotvarkei, nes ES yra 

didžiausia daugelio regiono šalių paramos teikėja ir prekybos partnerė. Šios strategijos ekonominio 

bendradarbiavimo ramstis būtų grindžiamas šiais pagrindiniais principais: ekonominio vystymosi ir klestėjimo 

sąsaja su taika ir stabilumu, remiantis tvirtesnėmis strateginėmis ir visapusiškomis partnerystėmis su regiono 

šalimis ir skatinant regionines iniciatyvas, kuriomis prisidedama prie deeskalavimo. Svarbūs strategijos elementai 

bus Artimųjų Rytų taikos proceso atgaivinimas, dėmesio sutelkimas į visų veiksmų, kurių reikia imtis siekiant 

dviejų valstybių sambūviu pagrįsto sprendimo, skatinimą ir reagavimas į humanitarinius poreikius. Be to, norint 

parengti išsamią ES ir Artimųjų Rytų strategiją, reikės užmegzti tvirtas partnerystes su pagrindiniais regiono 

suinteresuotaisiais subjektais, visų pirma su Persijos įlankos šalimis ir kitais pagrindiniais veikėjais.  

Tokiomis aplinkybėmis dėmesio gali būti verta galimybė bendradarbiauti konkrečiai su Persijos įlankos 

bendradarbiavimo tarybos (GCC) nariais plėtojant Viduržemio jūros regiono šalių bendradarbiavimo energetikos 

ir švarių technologijų srityje iniciatyvą ir svarstyti mūsų atitinkamų finansų įstaigų bendras investicijas į Kaspijos 

jūros regiono transporto koridorių, ypač Vidurinėje Azijoje. ES taip pat yra pasirengusi kartu su Persijos įlankos 

bendradarbiavimo tarybos nariais dalyvauti įgyvendinant Indijos, Artimųjų Rytų ir Europos ekonominį koridorių 

(IMEC) – svarbią iniciatyvą, galinčią sustiprinti mūsų regionų junglumą. Šios iniciatyvos ne tik suteiks konkrečių 

verslo galimybių atitinkamiems mūsų regionams bei regionams, kuriuose bendradarbiaujame, bet ir kartu skatins 

saugumą ir stabilumą regione, o tai vienas iš pagrindinių ES ir Persijos įlankos valstybių rūpesčių.  

Kitos bendradarbiavimo ir derinimo sritys, įskaitant specialistų ir piliečių judumą, bus nagrinėjamos kaip 

neatsiejama naujų visapusiškų partnerysčių su atskiromis Persijos įlankos šalimis dalis, atsižvelgiant į tų šalių 

konkrečius interesus ir laimėjimus, be kita ko, saugumo srityje. 

Per savo kadenciją toliau dirbčiau šia kryptimi kartu su kitais Komisijos nariais.  

Manau, kad tarpparlamentinės delegacijos atlieka svarbų vaidmenį užtikrinant tvirtesnį ES diplomatinį vaidmenį 

regione. Ketinu remti EP Paramos demokratijai ir rinkimų koordinavimo grupės, kuri taip pat remia ES pastangas 

skatinti demokratiją ir žmogaus teises tarptautiniu mastu, darbą. 

Siekiant išvengti tolesnio destabilizavimo, svarbu nuolat bendradarbiauti su valstybiniais ir nevalstybiniais 

subjektais, įskaitant tuos, kurie nebūtinai pritaria mūsų nuomonei. Tai labai svarbus kanalas siekiant toliau 
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propaguoti visuotines pagrindines vertybes, įskaitant pagarbą tarptautinei teisei, žmogaus teisėms ir pagrindinėms 

laisvėms.  

 

7. Kiek tai susiję su išorės finansavimo priemonėmis, kaip pagerinsite paramos nuoseklumą, veiksmingumą ir 

skaidrumą pietinėse kaimyninėse šalyse, taikant griežtas sąlygas ir užtikrinant tikrą Europos Parlamento vaidmenį 

strategiškai valdant išorės finansavimo priemones, be kita ko, laiku teikiant rašytinę informaciją apie jų 

įgyvendinimą? Kokia jūsų pozicija, susijusi su pastaruoju metu dominuojančiu makrofinansinės pagalbos 

naudojimu pagalbos paketuose, teikiamuose partneriams regione, ir ar planuojate tęsti ankstesnės Komisijos 

praktiką šioje srityje? 

Komisija pradėjo kurti naujas strategines ir visapusiškas partnerystes su pietinėmis kaimyninėmis šalimis. 

Pagrindinis šių partnerysčių principas – labiau susietu būdu derinti ES finansinį pasiūlymą su jos politikos 

priemonėmis, kad būtų kuo labiau padidintas teigiamas ir abipusiškai naudingas poveikis, kurį gali daryti mūsų 

bendradarbiavimas, skatinant tvarų ekonomikos augimą ir gerovę regione, taip pat tenkinant kitus tiesioginius ES 

interesus. Šie visapusiški pasiūlymai grindžiami parama visuotinėms vertybėms ir principams ir yra pritaikyti prie 

konkrečios ekonominės ir politinės padėties, kad būtų atsižvelgta tiek į ES, tiek į mūsų partnerių strateginius 

interesus ir poreikius. 

Šiais principais grindžiamos strateginės ir visapusiškos partnerystės, sudarytos su Tunisu ir Egiptu. Abiejose šalyse 

šiuo požiūriu siekiama išnaudoti didžiulį ES privačiojo sektoriaus investicijų potencialą. Komisijos tarnybos kartu 

su Europos išorės veiksmų tarnyba stebi jų įgyvendinimą ir pokyčius šalyse, siekdamos užtikrinti, kad būtų 

tinkamai laikomasi visų nustatytų sąlygų. Nors strateginės ir visapusiškos partnerystės iki šiol lėmė teigiamus 

pokyčius daugelyje sričių, įskaitant ekonominį bendradarbiavimą ir stabilizavimą, esu susirūpinusi dėl tam tikrų 

pokyčių kai kuriose šalyse partnerėse, visų pirma susijusių su mažėjančia pilietinės visuomenės ir žiniasklaidos 

erdve. Ketinu vadovautis logika „parama pagal pažangą“ ir laikytis pakankamai lankstaus požiūrio, kad būtų 

skatinamas geras bendradarbiavimas ir remiami teigiami pokyčiai. Įsipareigoju užtikrinti, kad ES delegacija ir 

mūsų partneriai toliau labai atidžiai stebėtų pokyčius vietoje ir bendradarbiautų su valdžios institucijomis 

siekdami, kad tokie klausimai būtų sprendžiami konstruktyviai. Kalbant apie konkrečių finansinių priemonių 

naudojimą, svarbu nepamiršti, kad šios partnerystės yra specialiai pritaikytos ir grindžiamos ribotu nustatytų 

tikslinių prioritetų ir bendro intereso sričių, galinčių duoti abipusės naudos, rinkiniu. Atsižvelgiant į tuometines 

šalies partnerės ekonomines aplinkybes ir jos politinę valią vykdyti reformas, tai gali apimti makrofinansinę 

paramą (lengvatines paskolas), kaip buvo Egipto atveju. Pažymėtina, kad ES paskolos yra labai lengvatinės ir 

paramą gaunanti šalis naudojasi ES kredito reitingu. Jomis taip pat užtikrinama, kad, atsižvelgiant į tai, kad lėšas 

reikės grąžinti ateityje, šalys partnerės daug dėmesio skirtų tinkamam jų panaudojimui. 

Ateityje įsipareigoju užtikrinti, kad visų galimų priemonių naudojimas įgyvendinant strategines ir visapusiškas 

partnerystes ir toliau būtų grindžiamas patikima galimybių ir rizikos, susijusios su tokių priemonių naudojimu, 

analize. Turėdama omenyje finansinius suvaržymus, būsimose diskusijose dėl kitos daugiametės finansinės 

programos pasisakysiu už tai, kad būtų išsaugotos visos būtinos priemonės. Visgi turime išlikti lankstūs. Tvirtai 

tikiu, kad šiuo atžvilgiu yra svarbus Europos Parlamento dalyvavimas, ir esu pasiryžusi per savo kadenciją 

dalyvauti diskusijose su visais atitinkamais suinteresuotaisiais subjektais.  

Šiuo atžvilgiu manau, kad svarbus vaidmuo tenka aukšto lygio geopolitiniam dialogui, ir užtikrinsiu, kad ir mano 

tarnybos, ir aš ir toliau būtume atviros ryšiams su Europos Parlamentu. 

 

Užimtumo ir socialinių reikalų komiteto klausimai:  

8. Atsižvelgiant į kintantį darbo pasaulį, kaip spręsite Europos demografines problemas ir jų padarinius asmenims 

ir jų šeimoms, pavyzdžiui, senėjančią visuomenę, protų nutekėjimą ir mažėjantį darbingo amžiaus gyventojų 

skaičių? Kokias ilgalaikes paskatas gyventi ir dirbti Europos Sąjungoje numatote? Ir kokias priemones 

įgyvendinsite, kad padidintumėte nepakankamai atstovaujamų grupių dalyvavimą darbo rinkoje? Kokie, jūsų 

nuomone, šios kadencijos metu turėtų būti pagrindiniai šios srities klausimai? 

Nuo 2019 m. ėjau už demokratiją ir demografiją atsakingos Komisijos pirmininko pavaduotojos pareigas, todėl 

puikiai žinau apie iššūkius, susijusius su šiandienine Europos demografine realybe. Džiaugiuosi, kad turiu 

galimybę remtis patirtimi, įgyta per pastaruosius penkerius dabartinės kadencijos metus.  
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Europos visuomenė senėja ir prognozuojama, kad nuo dabar iki 2050 m. jos darbo jėga kasmet sumažės beveik 

1 mln. darbuotojų. Tai veikia daugelį mūsų visuomenės aspektų, įskaitant mūsų bendrą konkurencingumą, mūsų 

ekonomikos produktyvumą ir dinamiškumą, darbo rinkos veikimą, mūsų jaunimo, švietimo ir sveikatos politiką, 

taip pat mūsų viešuosius biudžetus ir gerovės sistemų fiskalinį tvarumą. Mūsų gebėjimas reaguoti į demografinius 

pokyčius taip pat reiškia mūsų gebėjimą parodyti, kad demokratija gali duoti mūsų piliečiams – jaunesniems ir 

vyresnio amžiaus, mieste ir kaime ir kt. – tai, ko reikia, kur to reikia. Demografiniai pokyčiai taip pat daro poveikį 

mūsų gebėjimui daryti pažangą siekiant strateginių prioritetų, pavyzdžiui, žaliosios ir skaitmeninės pertvarkos. Su 

demografiniais pokyčiais taip pat susijęs svarbus teritorinis aspektas ir jie gali padidinti skirtumus tarp valstybių 

narių ir pačiose šalyse. Kai kurie regionai nuo to kenčia labiau nei kiti, nes juose mažėja gyventojų skaičius ir daug 

jaunimo išvyksta dirbti į užsienį.  

Jei būsiu patvirtinta Komisijos nare, remsiuosi tuo, ką dabartinė Komisijos narių kolegija ir aš pasiekėme per 

ankstesnę kadenciją. Dalysiuosi savo žiniomis ir patirtimi ir užtikrinsiu, kad šalintume pagrindines demografinių 

pokyčių priežastis ir prisitaikytume prie naujų realijų, kaip numatyta Pirmininkės 2024–2029 m. politinėse gairėse. 

Kaip pabrėžiama mano įgaliojamajame rašte, mano prioritetas bus įgyvendinti demografijos priemonių rinkinį, 

kuriame nurodytos išsamios esamos ES ir nacionalinio lygmens reguliavimo priemonės, politikos sistemos ir 

finansavimo priemonės, skirtos padėti valstybėms narėms valdyti demografinius pokyčius. Priemonių rinkiniu 

siekiama užtikrinti geresnį šeimos siekių ir apmokamo darbo suderinimą, sudaryti galimybes jaunajai ir vyresnei 

kartoms gerai gyventi ir, prireikus, pasitelkiant teisėtą migraciją padėti užpildyti darbo jėgos spragas.  

Kartu su kitais Kolegijos nariais toliau bendradarbiausiu su valstybėmis narėmis, kad padėtume joms įgyvendinti 

demografijos priemonių rinkinį nacionaliniu ir regioniniu lygmenimis. Turime panaudoti sinergiją su darbu 

lygybės ir kartų tarpusavio teisingumo srityse. Laikydamasi mokslu pagrįsto politikos formavimo požiūrio, sieksiu 

toliau stiprinti mūsų darbo mokslinių tyrimų ir faktinių duomenų bazę, pavyzdžiui, susijusią su mažu gimstamumu 

ES ir priemonėmis, kurių reikia siekiant padėti žmonėms įgyvendinti savo asmeninius siekius.  

Be to, sieksiu padėti toliau didinti nepakankamai atstovaujamų grupių, įskaitant moteris, jaunimą ir vyresnio 

amžiaus (55 metų ir vyresnius) asmenis, taip pat trečiųjų šalių piliečius, dalyvavimą darbo rinkoje. Tenkindami 

konkrečius jų poreikius, galime panaudoti nepanaudotus gebėjimus ir pasiekti aukštesnį aktyvumo lygį. 

Pavyzdžiui, kalbant apie vyresnio amžiaus žmones, galime padėti valstybėms narėms įgyvendinti lanksčias darbo 

sąlygas ir pritaikyti darbo vietas, skatinti politiką, kuria remiami lankstūs išėjimo į pensiją modeliai, remti 

sveikatos ir finansų planavimą per visą gyvenimą ir kovoti su stereotipais bei diskriminacija. Didinant dalyvavimo 

darbo rinkoje lygį, ypač moterų ir vyresnio amžiaus darbuotojų, galima iš dalies kompensuoti darbingo amžiaus 

gyventojų skaičiaus mažėjimą.  

Šiuo tikslu bendradarbiausiu su įvairiais Kolegijos nariais, kad būtų parengtos naujos politikos iniciatyvos, 

kuriomis būtų papildytos ir išplėstos mūsų pastangos. Visų pirma bendradarbiausiu su vykdomuoju pirmininko 

pavaduotoju, atsakingu už žmones, įgūdžius ir parengtį, be kita ko, rengiant kokybiškų darbo vietų kūrimo gaires 

ir ES kovos su skurdu strategiją, kad palankių sąlygų neturinčios grupės būtų remiamos tikslinėmis aktyvios 

įtraukties priemonėmis, kartu užtikrinant galimybę naudotis socialinėmis ir pagrindinėmis paslaugomis. Europos 

priežiūros strategija ir prie jos pridėtomis Tarybos rekomendacijomis bus sustiprintos priežiūros paslaugos – šis 

užmojis bus paremtas nauja iniciatyva dėl nuoseklesnės iššūkių, kylančių ilgalaikės priežiūros darbuotojams, 

sprendimo sistemos. Tai papildys Komisijos pastangas darbo jėgos migracijos srityje, siekiant padėti pritraukti 

tinkamų įgūdžių turinčių žmonių, atitinkančių ES darbo rinkos poreikius, visų pirma sukuriant ES specialistų 

rezervą ir tęsiant darbą, susijusį su specialistų pritraukimo partnerystėmis.  

Savo darbe naudosiuosi visomis turimomis priemonėmis šiems tikslams pasiekti. Demografinių pokyčių keliamos 

problemos jau sprendžiamos Ekonomikos gaivinimo ir atsparumo didinimo priemone, „Europos socialiniu fondu 

+“ ir kitais sanglaudos politikos fondais. Tęsime šias investicijas ir, prireikus, pasinaudosime būsima sanglaudos 

politikos programų laikotarpio vidurio peržiūra, kad mūsų finansavimas valstybėse narėse būtų tikslingesnis. Todėl 

remsiu už sanglaudą ir reformas atsakingo vykdomojo pirmininko pavaduotojo veiklą sprendžiant problemas, 

susijusias su ekonominiu ir demografiniu nuosmukiu kai kuriuose ES regionuose, ir mažinant regioninius 

skirtumus, kad žmonės galėtų likti ir dirbti savo gimtuosiuose regionuose. Toliau skatinsiu demografinių 

galimybių ir iššūkių integravimą į ES politikos formavimą visose susijusiose srityse ir sieksiu sustiprinti mūsų 

gaires ir paramą, kad valstybės narės galėtų vykdyti plataus masto reformas, be kita ko, Europos semestro 

kontekste. 
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Piliečių laisvių, teisingumo ir vidaus reikalų komiteto klausimai  

9. Pagal Jūsų įgaliojamąjį raštą turėtumėte siekti kurti visapusiškas ir abipusiai naudingas partnerystes su 

trečiosiomis šalimis regione, už kurį esate atsakinga, į kurias būtų įtraukti tokie migracijos aspektai, kaip „sienų 

kontrolės įgyvendinimas ir kova su neteisėtai žmones gabenančiais asmenimis“, visapusiškai gerbiant žmogaus 

teises. Kokių priemonių imsitės, kad šis įgyvendinimas būtų veiksmingas? Kaip užtikrinsite, kad Parlamentas 

galėtų vykdyti savo priežiūrą per visą tokių partnerysčių kūrimo procesą, ypač kai kai kurie jų aspektai galėtų 

turėti įtakos jo teisėkūros prerogatyvoms?   

Jei būsiu paskirta už Viduržemio jūros regioną atsakinga Komisijos nare, sieksiu įgyvendinti Migracijos ir 

prieglobsčio paktą, visų pirma jo išorės politikos aspektus, visapusiškai bendradarbiaudama su Komisijos nariu, 

atsakingu už vidaus reikalus ir migraciją. Be to, remdamasi iki šiol pasiektais rezultatais, bendradarbiaudama su 

kitais Kolegijos nariais toliau stiprinsiu strateginį ir koordinuotą požiūrį į ES migracijos politikos išorės aspektą.  

Bendradarbiavimas su Viduržemio jūros regiono šalimis ir trečiosiomis šalimis suteikia galimybių spręsti 

migracijos problemas abipusiškai naudingu būdu. Atsižvelgiant į tai, kad Viduržemio jūros regiono šalys dažnai 

yra ir tranzito, ir kilmės šalys, reikia stiprinti visą maršrutą apimantį požiūrį, kad būtų užtikrintas ES veiksmų 

tvarumas ir ilgalaikis poveikis, taip pat atsižvelgiant į platesnį kontekstą ir pagrindines neteisėtos migracijos ir 

priverstinio perkėlimo priežastis.  

Įgyvendinant visapusiškas strategines partnerystes pagal naująjį Viduržemio jūros paktą, bendradarbiavimas 

migracijos srityje kartu su kitomis abipusio intereso sritimis, įskaitant saugumą, bus vienas iš pagrindinių 

prioritetų. Užtikrinsiu, kad bendradarbiaudami su partneriais visose su migracija susijusiose srityse, įskaitant 

pažeidžiamoje padėtyje esančių asmenų apsaugą, migracijos valdymą ir administravimą, kovą su neteisėtu 

migrantų gabenimu ir prekyba žmonėmis, savanorišką grįžimą ir reintegraciją, readmisiją, taip pat teisėtą migraciją 

ir judumą, ir toliau juos remtume. Mūsų bendradarbiavimas su pietinėmis kaimyninėmis šalimis apima ne tik 

migraciją, bet ir daugelį abipusio intereso sričių, įskaitant investicijas į švietimą, infrastruktūrą ir visą ekonomiką.  

Šiuo atžvilgiu, atsižvelgiant į abipusį interesą, svarbu, kad būtų sukurta galimybių – visų pirma tų šalių jaunimui 

sudarytos sąlygos atvykti teisėtai, kartu mažinant neteisėtą migraciją. Specialistų pritraukimo partnerystės suteikia 

pagrindą bendradarbiavimui darbo jėgos judumo srityje ir gali padėti stiprinti partnerystes kitais migracijos 

valdymo aspektais. Dirbdama su kitais Komisijos nariais toliau siekčiau jas tobulinti, kad būtų sprendžiamas tam 

tikrų sektorių ir profesijų darbuotojų trūkumo ES darbo rinkoje klausimas, kartu prisidedant prie įgūdžių ugdymo 

ir ekonomikos augimo kilmės šalyse.  

Akivaizdu, kad kova su neteisėtu migrantų gabenimu ir teisėmis grindžiamas migracijos valdymas ir toliau bus 

vieni iš svarbiausių ES prioritetų, kartu su parama partneriams migrantų apsaugos, savanoriško grįžimo, 

pagrindinių migracijos priežasčių šalinimo ir teisėtos migracijos srityse.  

Iki šiol suteikta parama jau davė teigiamų rezultatų įvairiose srityse, taip pat padėjo sumažinti neteisėtos migracijos 

srautus į ES ir taip sumažinti žūčių riziką migrantams dažnai pavojingai kertant jūras. Įsipareigoju toliau eiti šiuo 

keliu, vykdyti prisiimtus įsipareigojimus ir veiksmingai įgyvendinti ES tikslus.  

Visapusiškas ES požiūris į migraciją turėtų ir toliau būti grindžiamas solidarumu ir pagarba žmogaus teisėms. 

Pagarba migrantų, prieglobsčio prašytojų ir pabėgėlių žmogaus teisėms ir žmogaus orumui yra pagrindiniai ES 

migracijos politikos principai, atitinkantys įsipareigojimus pagal tarptautinę teisę. Mūsų partneriai privalo vykdyti 

šiuos tarptautinius įsipareigojimus, įskaitant negrąžinimo principo laikymąsi.  

Remsiu Kolegijos narius taip pat ir stiprinant tarptautinį bendradarbiavimą pasitelkus Pasaulinį kovos su neteisėtu 

migrantų gabenimu aljansą bei naujas kovos su neteisėtu migrantų gabenimu operatyvines partnerystes (be kita 

ko, imantis veiksmų pagal Europos kovos su nusikalstamumo grėsmėmis daugiadalykės platformos (EMPACT) 

iniciatyvą).  

Grindžiamos su mūsų šalimis partnerėmis sudarytais asociacijos susitarimais, strateginės ir visapusiškos 

partnerystės išlieka neprivalomomis priemonėmis. Jei būsiu patvirtinta Komisijos nare, esu pasiryžusi teikti 

Parlamentui būtiną informaciją ir, be kita ko, užtikrinsiu, kad vyktų išankstinės diskusijos ir būtų keičiamasi 

nuomonėmis, kad Parlamentas galėtų vykdyti demokratinę priežiūrą įvairiais proceso etapais. 
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Žmogaus teisių pakomitečio klausimai  

10. Kokių konkrečių priemonių ketinate imtis siekdama užtikrinti, kad santykiai su platesnio masto pietinių 

kaimyninių šalių partneriais būtų grindžiami žmogaus teisių, demokratijos, teisinės valstybės ir pagrindinių laisvių 

skatinimu?  Kaip ketinate taikyti žmogaus teisių sąlygas šiame regione, ypač atsižvelgiant į neseniai pasirašytus 

susitarimo memorandumus (Egiptas, Tunisas ir kt.)?  Ar esate įsipareigojusi skirti daugiau išteklių programoms 

ir darbuotojams, dirbantiems demokratijos labui ir remiantiems pilietinę visuomenę regione? 

Pagarba žmogaus teisėms ir demokratijos principams yra kertiniai Europos Sąjungos akmenys ir neatsiejama mūsų 

išorės finansavimo valdymo dalis, be kita ko, kiek tai susiję su strateginėmis ir visapusiškomis partnerystėmis. Jos 

grindžiamos bendrais tikslais ir abipusiais interesais ir yra skirtos padėti ES geriau spręsti daugelį esminių 

klausimų. 

Jei būsiu patvirtinta už Viduržemio jūros regioną atsakinga Komisijos nare, užtikrinsiu, kad ES vertybės ir 

principai žmogaus teisių srityje būtų naujojo Viduržemio jūros regiono pakto ir mūsų bendro dalyvavimo veiklos 

platesniame pietinių kaimyninių šalių regione pagrindas. Naujasis paktas bus grindžiamas nuolatine, stabilia ir 

tiesiogine parama žmogaus teisių NVO ir žmogaus teisių gynėjams bei žurnalistams, be kita ko, pagal KVTBP 

„Globali Europa“ temines programas. Tai turėtų apimti išteklius programoms ir darbuotojams, dirbantiems 

demokratijos srityje ir remiantiems pilietinę visuomenę. Kaip minėta mano įgaliojamajame rašte, taikysime 

integruotą požiūrį, apimantį ekonomikos, humanitarinę, vystymosi, taikos ir saugumo politiką. Atsižvelgdama į 

įtraukties teikiamas galimybes, ketinu toliau nuolat remti pilietinės visuomenės organizacijas, dirbančias su 

jaunimu, vaikais, asmenimis su negalia, pabėgėliais, migrantais, priimančiosiomis bendruomenėmis, moterų teisių 

organizacijomis, taip pat su kitomis pažeidžiamomis grupėmis. Norėčiau pabrėžti, kad, padedama ES delegacijų, 

toliau dirbsiu pasitelkdama vietos tinklus, siekdama užtikrinti, kad ES lėšas būtų galima nukreipti vietos ir 

visuomeninėms organizacijoms, ypatingą prioritetą teikdama su jaunimu susijusioms iniciatyvoms, pavyzdžiui, 

ES jaunimo ambasadoriams kaimyninėse šalyse. Taip pat nevengsiu atvirai ir konstruktyviai kelti klausimų, 

susijusių su šių vertybių ir principų apsauga reguliarių politinių dialogų kontekste.  

Atitinkamai ketinu sutelkti dėmesį į programas, kuriomis remiama kova su korupcija, viešųjų finansų skaidrumas, 

demokratinis dalyvavimas, pastangos vykdyti teisines ir institucines reformas, taip pat gebėjimų stiprinimas. 

Sąjunga turi priemonių tai padaryti. Pavyzdžiui, ES paramos biudžetui operacijomis skatinamos viešųjų finansų 

srities reformos. Be to, siekdama teikti tikslinę paramą reformoms rengti ir įgyvendinti, Komisija bendradarbiauja 

su tarptautinėmis organizacijomis, pavyzdžiui, Europos Taryba, Ekonominio bendradarbiavimo ir plėtros 

organizacija (EBPO) ir Tarptautiniu valiutos fondu (TVF). Toliau bendradarbiausiu su pilietinės visuomenės 

organizacijomis, kad svarstytumėme, kaip padidinti skaidrumą. Su Atviro biudžeto partneryste susijęs darbas 

biudžeto skaidrumo srityje yra puikus pavyzdys, kaip galima užtikrinti didesnį viešųjų finansų atvirumą. 

Galiausiai, mūsų finansiniam bendradarbiavimui su trečiosiomis šalimis taikomas teisėmis grindžiamas požiūris, 

o tai reiškia, kad turi būti laikomasi tarptautinių įsipareigojimų, kuriuos mūsų partneriai prisiėmė žmogaus teisių 

srityje, ir kad turi būti įdiegti patikimi stebėsenos mechanizmai, siekiant užtikrinti, kad taip būtų. Stebėsiu šių 

mechanizmų veiksmingumą ir, jei to reikės, būsiu pasirengusi imtis veiksmų.  

 


